
Neighbourhood Watch Bulletin – August 7, 2018

This bulletin is prepared by the Wellington Community Police Centre (1064 Wellington 
St., 613-236-1222 ext. 5870) for distribution to area residents to promote safety and 
security in our neighbourhoods. Please distribute it to anyone who might be interested. 
Any questions or information concerning safety or security issues in your neighbourhood
may be forwarded to wellingtoncpc@gmail.com. You can also contact Cst. Dawn Neilly 
(west of O-Train) directly at neillyd@ottawapolice.ca or Cst. Stephanie Lemieux (east of 
O-Train) at lemieuxs@ottawapolice.ca. 

Le français suit

1.  STEP in August
2.  New Deputy Chief
3.  Arrest in Westboro

1.  STEP in August
The Gatineau Police Service and Ottawa Police Service’s Selective Traffic Enforcement 
Program (STEP) will focus on pedestrian safety and roundabouts during the month of 
August.

Pedestrian Safety:

Between 2012 and 2016, there were 1709reportable collisions involving pedestrians 
resulting in 1826 injuries and 31 fatalities. 

Roundabouts:

Between 2012 and 2016, there were 535 reportable collisions involving roundabouts 
resulting in 62 injuries and no fatalities. 

The Safer Roads Ottawa Program is a leading community partnership between Ottawa 
Fire Services, Ottawa Paramedic Service, Ottawa Police Service, Ottawa Public Health 
and the Transportation Services Department committed to preventing or eliminating road 
deaths and serious injuries for all people in the City of Ottawa, through culture change, 
community engagement, and development of a sustainable safe transportation 
environment.  

Also participating in the Safer Roads Ottawa Program are the Royal Canadian Mounted 
Police (RCMP), Ontario Provincial Police (OPP), Sûreté du Québec, Department of 
National Defence’s Military Police and Gatineau Police Service to improve road safety 
for all residents of the national capital region.

Ottawa residents have identified traffic safety as a top priority. The Safer Roads Ottawa 
Program is committed to using available resources to make Ottawa roads safer for 
residents.

http://ottawa.ca/en/residents/transportation-and-parking/safer-roads-ottawa-program
http://ottawa.ca/en/residents/transportation-and-parking/safer-roads-ottawa-program
http://www.ottawapolice.ca/en/about-us/safer-roads-ottawa.asp
http://www.ottawapolice.ca/en/about-us/safer-roads-ottawa.asp
mailto:lemieuxs@ottawapolice.ca
mailto:neillyd@ottawapolice.ca
mailto:wellingtoncpc@gmail.com


2.  New Deputy Chief
The Ottawa Police Services Board announced today that it has selected Uday Jaswal as 
the new Deputy Chief of Police for the Ottawa Police Service (OPS).

“When the Board began its national search for a new Deputy Chief, we were committed 
to finding the best candidate for the job. We needed a highly experienced, respected, and 
effective law enforcement leader,” said Board Chair Eli El-Chantiry. “The Board is 
confident that Udayreflects all of the necessary qualities to help lead one of the most 
respected police services in North America.”

“I am very pleased with the Board’s decision and I am very much looking forward to 
having Udayas a member of the OPS Executive Command, to help support our 
membership and to work with the community on keeping Ottawa safe,” said Chief 
Charles Bordeleau.

Brief Biography of Uday Jaswal

Uday Singh Jaswal is an Ottawa native who has served as a police officer for 23 years, 
most recently as a Deputy Chief with the Durham Regional Police Service. Prior to that, 
Uday spent 21 years with the Ottawa Police Service, where he rose to the rank of 
Superintendent.

Uday’s proven leadership and his unique combination of operational, investigative and 
community policing experience with two Ontario police services, make him an ideal 
candidate to support the OPS’s ongoing mission of serving the rapidly changing 
community safety needs of communities and residents across Ottawa.

In addition to his work in policing, Uday is a devoted community builder. He is a past 
Chair of the Board of the Directors for the Youth Services Bureau of Ottawa and 
currently serves as a Board Member with both Kinark Child and Family Services and the 
Family Mediation and Resource Centre (in Durham Region).

Uday has several advanced degrees and certifications including a Master of Public 
Administration Degree from Queen’s University, in Kingston, Ontario, and the Canadian 
Certification in Risk Management. Uday also lectures regularly, nationally at the 
Canadian Police College and internationally, at the National Police Academy of the 
Indian Police Service.

Deputy Chief Jaswal will be sworn in at the Board’s regular meeting on Monday, 
September 24, 2018.

The Ottawa Police Services Board is the civilian body responsible for governing the 
Ottawa Police Service.  It is responsible for ensuring the provision of adequate and 
effective police services to City of Ottawa residents. 

3.  Arrest in Westboro



On July 31, Ottawa Police frontline officers arrested a man at the scene of a break and 
enter in progress in Westboro.

Ottawa Police responded to a 911 call about a break and enter in progress in a closed 
commercial building in the 1200 block on Wellington Street. Frontline officers located 
and arrested the suspect without incident.

Jermaine WILLIAMS-VANDERPOOL, 31 years old, of Ottawa, has been charged with:

 Break and Enter
 Mischief to Property

He is scheduled to appear in court Tuesday, September 11, 2018. 

***********************
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1.  Le PASC au mois d’août
Le Service de police de Gatineau et le Service de police d’Ottawa, par l’intermédiaire de 
son Programme d’application sélective en matière de circulation (PASC), se 
concentreront sur la sécurité des piétons et les carrefours giratoires pendant le mois 
d’août.
Conduite avec facultés affaiblies

De 2012 à 2016, il y a eu 1709 conducteurs, à facultés affaiblies, qui ont été impliqué 
dans des collisions ayant causé 31 décès et 1826 blessures. 

Carrefours giratoires

De 2012 à 2016, il y a eu 535 collisions à signaler aux carrefours giratoires qui ont causé 
des blessures à 62 personnes. 

Le Programme d’amélioration de la sécurité des routes à Ottawa est un partenaire 
communautaire important liant le Service des incendies d’Ottawa, le Service paramédic 
d’Ottawa, le Service de police d’Ottawa, Santé publique Ottawa et les Services des 
travaux publics,  qui s’engage à la prévention ou l’élimination des décès et  blessures 
graves sur la route pour le bien commun à Ottawa, au travers  du changement culturel, de 
l’engagement communautaire et du développement d’un environnement de transport 
durable et sécuritaire. 

Le Programme d’amélioration de la sécurité des routes à Ottawa, compte également sur la
participation de la Gendarmerie royale du Canada (GRC), la Police provinciale de 
l’Ontario (PPO), la Sûreté du Québec, la Police militaire du ministère de la Défense 
nationale et le Service de police de Gatineau pour améliorer la sécurité routière de tous 

https://www.ottawapolice.ca/fr/about-us/safer-roads-ottawa.asp


les résidents de la région de la capitale nationale. 

Les résidents d’Ottawa ont identifié la sécurité routière parmi leurs plus grandes priorités.
Le Programme d’amélioration de la sécurité des routes à Ottawa s’est engagé à faire 
appel aux ressources disponibles pour rendre les routes d’Ottawa plus sécuritaire pour ses
résidents. 

2.  Nouveau chef adjoint
La Commission de services policiers d’Ottawa a annoncé aujourd’hui que Uday Jaswal a 
été désigné à  nouveau chef adjoint du Service de police d’Ottawa (SPO).

« Quand la Commission a amorcé sa recherche à l’échelle nationale pour trouver un 
nouveau chef adjoint, nous, les membres de la Commission, étions déterminés à trouver 
le meilleur candidat disponible. Nous avions besoin d’un leader en matière d’application 
de la loi efficace, respecté et possédant une grande expérience, a commenté le président 
de la Commission, M. Eli El-Chantiry. La Commission a la ferme conviction que 
Udaypossède toutes les qualités nécessaires pour aider à diriger l’un des services de 
police les plus respectés en Amérique du Nord. »

« Je me réjouis de la décision de la Commission et me réjouis de collaborer avec 
Uday qui, à titre de membre du Commandement de direction de SPO, nous aidera à 
soutenir nos membres et, en collaboration avec la collectivité, à assurer la sécurité 
d’Ottawa », a déclaré le chef Charles Bordeleau.

Courte biographie de Uday Jaswal

Uday Singh Jaswal est natif d’Ottawa. Il est policier depuis 23 ans, et occupe 
actuellement le poste de chef adjoint au Service de police régional de Durham. Avant 
d’exercer ces fonctions, M. Jaswal a évolué 21 ans au sein du Service de police d’Ottawa,
où il a gravi les échelons jusqu’au poste de surintendant.

Son leadership reconnu et la combinaison unique de son expérience dans des fonctions 
opérationnelles, d’enquête et de police communautaire au sein de deux corps policiers 
d’Ontario en font le candidat idéal pour soutenir la mission continue du SPO et répondre 
aux besoins en matière de sécurité toujours changeants de la collectivité et des résidents 
de l’ensemble d’Ottawa.

En plus de ses activités au sein du corps policier, M. Jaswal est un bâtisseur 
communautaire dévoué. Il a été président du conseil d’administration du Bureau des 
services à la jeunesse d’Ottawa et est actuellement membre de deux conseils 
d’administration, soit celui des services d’aide aux enfants et aux familles de Kinark et 
celui du Family Mediation and Resource Centre (dans la région de Durham).

M. Jaswal est titulaire de plusieurs diplômes et certificats, notamment un diplôme de 
maîtrise en administration publique de l’Université Queen’s, à Kingston, en Ontario, et 
un certificat en gestion du risque pour le Canada. Il intervient régulièrement en tant que 
conférencier à l’échelle nationale pour le Collège canadien de police et, à l’échelle 
internationale, pour l’Académie nationale de police des services de la police indienne.



Le chef adjoint Jaswal prêtera officiellement serment à la réunion ordinaire de la 
Commission du lundi 24 septembre 2018.

La Commission de services policiers d’Ottawa est l’organisme civil chargé de régir le 
Service de police d’Ottawa. Il lui incombe d’assurer une prestation adéquate et efficace 
de services policiers aux résidents d’Ottawa.

3.  Arrestation à Westboro
À Westboro le 31 juillet, des agents de première ligne de la Police d'Ottawa firent 
l'arrestation d'un homme sur les lieux d'une introduction par effraction en cours.

La Police d'Ottawa donna suite à un appel au 9-1-1 au sujet d'une introduction par 
effraction en cours dans un bâtiment commercial fermé du pâté de maisons des 1200, rue 
Wellington. Arrivés sur les lieux, les agents localisèrent et appréhendèrent le suspect sans
incident.

Jermaine WILLIAMS-VANDERPOOL, âgé de 31 ans et d'Ottawa, fut inculpé des 
infractions suivantes:

 Introduction par effraction

 Méfait - Dommage matériel

Il devra comparaître devant les tribunaux le mardi 11 septembre 2018. 

Key Ottawa Police Service numbers:

* Life threatening emergency assistance or to report a crime in progress .. 911
* Non-emergencies and general inquiries ………………………………... 613-236-1222
* To make a police report online ..................................................... www.ottawapolice.ca

OPS and By-Law services base their work on call statistics.  The more calls that you 
make, the more neighbourhood services we receive.  
 
Importance of Reporting Prostitution and Problem Addresses 
Neighbourhood Watch members can support the police by writing down and phoning in 
important information such as: vehicle descriptions and license plate numbers (specify 
Ontario or Quebec) of anyone soliciting prostitutes, descriptions of drug dealers and 
addresses of crack houses.  

Graffiti
If you spot graffiti, call 3-1-1. Graffiti kits are available from your city councillor.  
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